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Asuinalueilta Palokan Kotikulmilla torstaina 18.11.2021 
 

Asuinalueillat tunnettiin aikaisemmin Iltakahvit Jyväskylän kuntapäättäjien kanssa- 

tilaisuuksina. Nimenmuutos tuli kuitenkin ajankohtaiseksi, kun tilaisuudet koronan vuoksi 

siirtyivät etäyhteyksin järjestettäviksi. Kokemukset viime kevään etäasuinalueilloista olivat 

hyviä.  

Nyt oltiin etänä ja kisastudio oli Palokan yhtenäiskoululla. 

Kuntapäättäjistä mukana keskustelemassa olivat: 

Jaakko Selin 

Meri Lumela 

Jaana Hakala 

Katja Isomöttönen 

Tuulikki Väliniemi 

Sirkku Ingervo 

Leena Lyytinen 

Jari Colliander 

Mikko Seppälä 

Timo Lehtonen 

Arto Lampila 

Kaupungin työntekijöistä mukana keskustelemassa olivat: 

Mari Raekallio  kaupunkirakennepalvelu 

Henriikka Keskinen        kaupunkirakennepalvelu 

Anna-Bodil Boe sivistyspalvelut/ nuoriso 

Anne Kolehmainen sivistyspalvelut 

Tuija Permikangas- Seppänen sivistyspalvelut 
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Jonna Paukkonen       sosiaali- ja terveyspalvelut 

Laura Vänttinen sosiaali- ja terveyspalvelut 

Tuija Pajunen kaupunkirakennepalvelut 

Jussi Sievinen kaupunkirakennepalvelut 

Hanna Leveelahti sosiaali- ja terveyspalvelut 

Sami Lahti  sivistyspalvelut 

Minna Huolman  sivistyspalvelut  

Antti Rajala      sivistyspalvelut 

Satu Altén        sivistyspalvelut 

 

Ilta järjestettiin etäyhteyksin. Paikan päällä Palokan yhtenäiskoululla järjestettiin kisastudio.  

Mukana oli 92 osallistujaa, joista kisastudiossa oli 26 henkilöä. 

1.Tilaisuuden aloitus 
 

Erikoissuunnittelija Antti Rajala toivotti osallistujat tervetulleeksi ja esitteli mukana olevat 

luottamusmiehet ja kaupungin työntekijät. Hän kertoi, että asuinalueillan tavoitteena on 

syventää ymmärrystä Palokasta erityisenä asuinalueena. Tämä helpottaa jatkossa 

yhteistyötä Palokkaa koskevissa asioissa, saatuja tietoja voidaan hyödyntää 

suunnitelmissa sekä päätöksen teossa. Antti palasi aiempaan asukastilaisuuteen edellisen 

muistion tiimoilta. Antti kertoi myös tämän illan ohjelman. 

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Jaakko Selin toivotti omalta osaltaan osallistujat 

tervetulleeksi ja kertoi, että nyt asukkailla on hyvä tilaisuus kertoa oman asuinalueensa 

tärkeistä asioista päättäjille. 

2. Illan alustukset: 
 

Kylä-OSKU- hankkeesta, Jyväskylän Yliopistolta Eerika Koskinen-Koivisto ja 

Kaupunkirakennepalveluista Mari Raekallio pitivät illan alustukset ja virittivät keskustelua. 
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Eerika Koskinen- Koivisto 

Kylä- OSKU: Osallistava kulttuurisuunnittelu kylähenkeä vahvistamassa -Etnografinen 

toimintatutkimus Palokassa ja Sumiaisissa (JY 2020-2021) Kylä-OSKUA esitelttiin 

palokkalaisille 16.11. Pelimannitalolla. Palokan kulttuuripäivät 12. – 21.11.2021. 

Kylä- OSKu on siis tutkimus- ja kehittämishanke, jonka tavoitteena edistää 

kulttuurisuunnittelun avulla paikallisuuden ja kylähengen rakentumista kahden 

keskisuomalaisen taajaman alueella, Jyväskylän Palokassa ja Äänekosken Sumiaisissa.  

Rahoittajana Keski-Suomen Liitto ja Keskitien säätiö. Yhteenveto liite 1. 
 

Meri Raekallio ja Henriikka Keskinen 

Meri Raekallio kertoi, että Palokan alueella on menossa monia kaavoitukseen liittyviä 

hankkeita: Jokelantie (Asukastapaaminen suunnittelualueella 24.11. klo 17-18), Länsi-

Palokan liikuntapuisto ja lähiympäristö, Palokan liikuntakeskus, Palokanorsi, Olavintie. 

Esitys liite 2. 

3. Pienryhmätyöskentely 
 

Alustusten jälkeen jakauduttiin kuuteen eri ryhmään, etänä osallistujat neljään ja Palokan 

yhtenäiskoululla kahteen ryhmään kisastudion suuren osallistujamäärän johdosta.  

Ohjeistus pienryhmä työskentelyyn: 

■ Mitä ajatuksia herättää Kylä-OSKU –hanke? 

■ Mitä ajatuksia herättää asemakaavahankkeet? 

■ Mitä kehityskohteita Palokassa on? 

■ Valitkaa yksi aihe, jonka haluatte nostaa yhteiseen keskusteluun 

 

Kylä- OSKU- hanke 
 

Kylä-OSKU-hankkeen selvitystä esiteltiin jo aiemmin samalla viikolla. Siihen koottiin 

palokkalaisten ajatukset siitä, mitä asuinalueella pitäisi olla: 

• uimahalli Palokkaan 

• skeitti/skuuttipuisto 

• kahvila 
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• pankkiautomaattiposti 

• R-kioski 

• nuorisotila 

• auditorio  

• ei korkeita rakennuksia Palokan alueelle 

Kaavoitus ja rakentaminen 
 

• Palokan vahvuus on luonnonläheisyys, siksi luontoarvojen säilyttäminen sekä 

paikallinen historia koetaan tärkeänä. Väljyyttä toivotaan kaavoitukseen, ei korkeita 

kerrostaloja. 

• Jyväskylän kaupunkistrategiassa 2017–2021 aivan ensimmäinen kärki on 

”osallistuvat ja hyvinvoivat asukkaat” ja arvojen listalla ensimmäisenä mainitaan 

”vastuullisuus”. Asukkaat eivät voi hyvin, kun joutuvat elämään liikenneruuhkien ja 

pakokaasujen keskellä, paikoitellen tiiviisti kuin sillipurkissa. Palokkalaiset odottavat 

vastuullisuutta siihen, mitä ja milloin Palokkaan rakennetaan. 

• Sosiaalisten vaikutusten arvioinnit suoritettava kaavoituksen alkuvaiheessa. 

• Itä- Palokan keskukseen toivotaan väljempää ja matalampaa alueen käyttöä 

rakentamiseen; korkeintaan pienkerrostaloja, jotka sopivat alueelle niin, että väljyys 

säilyy ja tori sekä mahdollinen kunnollinen torikahvila näkyvät keskeisesti kaavassa.  

• Vahva yhteinen toive on, että asutuksen lähellä olevia metsiä ei enää hakattaisi 

uuden asutuksen tieltä. 

• Luonnon ja maisemien hoitaminen on asukkaiden ja kaupungin yhteinen asia: 

vesistöjen ja ulkoilureittien vaaliminen ja kehittäminen. Esimerkiksi veden laatu, 

kalastus, rantautumispaikat, venepaikat, valaistus, ryteikköjen raivaus, siisteys. 

• Palokkalaiset haluavat, että asuinaluetta kehitetään kokonaisuutena. Nyt ajatellaan, 

että kaavoitusta tehdään pieniä palasia, yhtä nurkkaa kerrallaan.  

• Jokelantien kaavasuunnitelmakin on kerrostalovaltainen, vaikka kyseessä on hyvin 

väljä pientaloalue. Alueelle ei haluta kerrostaloja. 

• Millä tavalla Jyväskylän kaupungin kaavoitus aikoo omassa toiminnassaan ottaa 

huomioon Kylä-Osku-hankkeessa ja Jyväskylän ammattikorkeakoulun 

opiskelijoiden projektityössä saadut tulokset?  
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• Kuunnellaanko palokkalaisia vai kuunnellaanko markkinavoimia? Asunnot 

Palokassa myyvät hyvin, joten kerrostaloille riittää halukkaita rakentajia. Sen ei saisi 

kuitenkaan päättömästi ohjata sitä, miten Palokkaa kehitetään ja rakennetaan.  

• Torin alueen kehittäminen yhteiseksi kohtaamispaikaksi. 

• Kaavaan tulisi sisällyttää menetetyt aiemmat palvelut kuten, jätemolokit / vastaava 

konttikenttä, postipalvelu yhden osoitteen tiloihin (nyt haetaan postia kolmelta 

suunnalta), pankkiautomaatti ja kilpaileva päivittäistavarakauppa ja kahvila, 

tulipalossa tuhoutuneiden tilalle. Myös huoltoasemaa tarvittaisiin. Ehkä hiukan 

syrjemmäs polttoainejakelun kylmäasema niin, ettei tarvitsisi mennä kaikkia kolmea 

em. palveluja hakemaan Länsi-Palokasta ruuhkaista Palokan- ortta edestakaisin 

ruuhkauttaen. 

• Kaavoituksella pidettävä huolta myös turvallisuudesta liikenteessä ja ympäristössä. 

• Ei enempää rakentamista ennen kuin saadaan liikenne kuntoon, esimerkkinä 

Palokanorsi. 

• Ulkoilureittien ja turvallisten kevyen liikenteen reittien ylläpito ja säilyttäminen 

• Touruvuori ja vesistöt ovat tärkeitä palokkalaisille. 

• Palokan keskustan kaavoitus suunnitelman esittely: milloin siitä saadaan kuulla? 

• Kerrostalon määrittely: monta kerrosta on kerrostalosta 

• Toivotaan, että alueen historialliset nimet säilytettäisiin kadun nimissä ja alueen 

nimissä 

• Pelko, että Palokasta tulee uusi Vaajakoski. Keskusta tuhotaan täysin. 

 

Vastaus: 

Kaupungin keskusta ja enenevissä määrin myös alakeskukset, kuten Palokka, kehittyvät 

täydennysrakentamalla. Täydennysrakentamisen kaavoja laadittaessa on tyypillistä, että 

kokonaisuus muodostuu useammista osista kuin laajoja uudisalueita kaavoitettaessa. 

Asemakaavoitusta tehdään myös yksityisten maanomistajien aloitteesta, heidän 

omistamilleen maille.  

Palokka muodostuu monen ikäisestä rakennuskannasta. Karkeasti vanhempi 

rakennuskanta on Palokan itäosassa ja lännessä on varsin uutta rakentamista. Itäosassa 
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sijaitseva Palokan keskusta elää voimakasta murrosvaihetta ja tämän tunnistaminen on 

ollut asemakaavoituksessa tärkeää. Alueelle on teetetty Palokan keskustan 

kehittämissuunnitelma, jonka lähtötiedoiksi alueella laadittiin asukaskysely, jossa kysyttin 

keskusta-alueen ominaispiirteitä; kuten vahvuuksia ja kehittämistoiveita. Suunnitelmia 

valmistui kaksi, joihin pystyi myös antamaan mielipiteitä. Palokan alueella on myös 

meneillään useita täydennysrakentamishankkeita. Rakentamisen laatua on näissä 

kaavahankkeissa korostettu ja prosessien aikana on järjestetty kuulemistilaisuuksia. 

Palokka on asumisen suhteen monipuolista ympäristöä, joka tukeutuu kattaviin palveluihin 

ja viherverkostoon.  Alue on yksi Jyväskylän houkuttelevimmista ympäristöistä sekä 

asumisen mutta myös yritysten kannalta. Palokan maankäytön suunnittelua ja 

asemakaavoitusta ohjaa pitkälti Jyväskylän kaupungin yleiskaava.  

Jyväskylän kaupungin asemakaavoituksen edustaja on ollut kuulemassa opiskelijoiden 

töitten esittelyä.  

Palokan keskustan kaavoitus: Olavintien asemakaavamuutos tulee vireille kevään 2022 

aikana. 

 

Liikenne 
 

• Liikenneongelmat Palokanorrella ja myös Ritopohjantiellä esim. Rovastintien 

risteyksessä ovat olleet jo pitkään palokkalaisten riesana. Palokanorren ruuhkat 

hidastavat myös hälytysajoneuvojen pääsyä kohteeseensa. Asuinalueiden 

täydennysrakentamista ja etenkin uusien alueiden rakentamista Palokkaan pitäisi 

suunnitella vasta sitten, kun Palokanorsi on saatu kokonaan neljäkaistaiseksi 

Elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskuksen eli ELYn suunnitelmissa arvio v. 2040, 

kukaan ei tiedä ajankohtaa). Ketkä kantavat vastuun Palokan rakentamisen 

ylikuumenemisesta ja jo olemassa olevien liikenneongelmien tietoisesta 

pahentamisesta? Kaupungin päättäjien olisi aika herätä tajuamaan, että liikenne 

pitää saada kuntoon ensin. Vastuu lähiöiden rakentamisesta on viime kädessä 

päättäjillä. 

• Liikenteen ongelmia Palokanorren lisäksi Ruokkeen- ja Saarijärventiellä. Liikenne 

siirtynyt Saarijärventielle Palokanorren ongelmien vuoksi. Hälytysajoneuvojen 

liikkumisongelmat. Ylinopeudet 30 ja 40 km rajoitusalueilla.  
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• Liikenteen parantamisratkaisut tulisi saada kuntoon ennen kuin rakennetaan uusia 

isoja kerrostaloja ja alueita. Palokanorsi, vaaralliset risteykset. 

• Palokan orsi: aikataulua ja lisätietoa tarvitaan. 

• Voisiko Palokan Kodin Terran liittymän kummallisille ja vaarallisille tiejärjestelyille 

tehdä jotain? Jokelan alueelta Kodin Terran liittymälle etuajo-oikeutetusti ajettaessa 

liikennemerkit eivät tunnu auttavan, kun Terran pihaan ja pihasta ajavat yrittävät 

ajaa Jokelasta tulevan kylkeen. Läheltä piti -tilanteita on päivittäin. Liikenneympyrä 

on nyt Kodin Terran liittymän puolella, väärässä paikassa. Liikenneympyrän pitäisi 

olla siinä, missä tie kulkee, eli syöttö ympyrästä ABC:lle, Kodin Terraan ja Jokelan 

alueelle. Se parantaisi turvallisuutta huomattavasti. 

• Kunhan virkamiehet huomioivat huomioon asuinalueillassa esiin nousseet asiat, 

liikennevirrat ja sen sujuvuus koko Palokan alueella. 

 

Vastaus: 

• Liikenteen parantamisratkaisut: Valtiolla ja kaupungilla on tiedossa em. ongelmat eli 

liikennemääristä johtuvat sujuvuusongelmat ja osin myös liikenneturvallisuuteen 

vaikuttavat tekijät. 

• Palokan orsi: Valtion hanke, koska kyseessä valtion omistama maantie ja Elinkeino-

liikenne- ja ympäristökeskuksen eli ELY vie asiaa eteenpäin tiesuunnitelman 

muutossuunnitelmana. Muutossuunnitelma on lähetetty Traficomin käsittelyyn eli 

hyväksyttäväksi. Hankkeen liikkeellelähtö on pitkälti kiinni valtion 

rahoituspäätöksistä, toisin kaupunki on luultavasti osaltaan mukana tämän kohteen 

rahoittamisessa myöhemmin sovittavin osuuksin. 

• Palokanorrelle ei vielä ole määritetty toteutuksen ajankohtaa, vuosi 2040 liittyy 

liikenteen tarkasteluihin, em. vuotta käytetään tällä hetkellä liikenne-ennusteiden 

laatimisessa ajankohtana, johon arvioidaan liikenteen lisääntyvän tietyllä määrällä 

ja nyt tehtävien tieratkaisujen toimivuutta arvioidaan tuona ajankohta liikenteen 

kasvun tilanteessa.  

• Liikenneongelmat Rovastintien risteyksessä Rovastintien liittymän osalta on 

käynnissä katusuunnitelman muutossuunnitelman laatiminen eli em. risteykseen 

rakennetaan ensi vuonna kiertoliittymä, joka tasapainottaa liikennevirtojen pääsyä 

Ritopohjantielle. 
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• Liikenteen ongelmia myös Ruokkeen- ja Saarijärventiellä. Saarijärventielle 

Hälytysajoneuvojen liikkumisongelmat. Ylinopeudet 30 ja 40 km rajoitusalueilla. On 

luonnollista, että liikenne hakeutuu eri reiteille, jos jokin liikenneverkon suunta ei 

vedä tai ruuhkautuu.  

• Palokan Kodin Terran liittymä: Jokelantien ja Terran liittymän ”kummallinen” 

järjestely on peräisin entisen maalaiskunnan ajoilta eli tuolloin em. tahon vaatima 

ratkaisu. Liittymää pyritään parantamaan käytettävissä olevan tilan puitteissa, 

ajankohta on todennäköisesti orren muutosten yhteyteen ajoittuva vaihe.  

• Kunhan virkamiehet huomioivat asuinalueillan asiat: Liikenteen osalta tarkkaillaan 

koko ajan tilanteen kehittymistä ja sen pohjalta kohditetaan/ kohdennetaan 

suunnittelua ja uusien järjestelyjen toteutusta. Hyvä esimerkki on Ritopohjan tiellä 

tehdyt muutokset: muun muassa liittymämuutokset, pyöräväylämuutokset)) 

 

Muille palvelualueille laitettavia asioita 
 

Nuorisopalvelut 

• toivetta on ollut avoimesta kohtaamispaikasta erityisesti nuorille 

• Olisi tärkeää saada nuorisolle paikkoja kokoontua ja harrastaa 

• Palokkaan tarvitaan yhteinen kokoontumistila ulkona ja sisällä 

• Nuorisotilan hissin uusiminen:  

o vanhemmatkin ihmiset käyttävät nuorisotiloja, mutta hissi on rikki ja kaikki ei 

pysty kävelemään portaita 

Vastaus: 

Palokan nuorisotila Nuokkari on osoitteessa Raivaajantie 1. 

Kaupungilla on menossa tilat auki kuntalaisille (Tilkku) projekti.  Kaupungilla on paljon 

tiloja, joita halutaan tarjota yhdistysten ja yhteisöjen käyttöön. Haasteena on kehittää 

sujuvampi palvelu julkisten tilojen varaamiseen ja käyttöön. Tilojen tehokkaampi 

avaaminen on todella iso kokonaisuus, johon liittyy niin järjestelmäratkaisuja kuin ihan 

käytännön asioita ovien avaamisesta ja siivouksesta, ja toisaalta taas koko 

kaupunkitasoisia linjauksia tilojen käytöstä, kuka ja millä ehdoin niitä saa käyttää.  

 

Kesällä 2021 toteutettiin eri seurojen ja yhdistysten edustajien kanssa työpaja, joiden 

perusteella rakennettiin kuntalaisen palvelupolku tilan varaamiseen ja käyttöön. Nyt 



9 
 

selvitetään yhdessä muiden kaupunkien kanssa järjestelmäratkaisua tilojen varaamiseen, 

eli miten käytännössä saataisiin nuo palvelupolut toteutumaan. Asiasta tiedetään lisää ensi 

vuoden puolella. 

Nuorisotilan hissin kunnossapito on haasteellista, koska hissi sijaitsee ulkoilmassa. Mutta 

sitä huolletaan ja korjataan sitä mukaa kuin tarve vaatii. Ongelma tiedossa myös 

kaupungin Tilapalveluissa. Tilojen käyttäjille on tulossa ohjeistusta hissin käyttöön.  

 

Varhaiskasvatus 
 

• Päivähoidon ja koulujen toimivuus on Palokassa kärsinyt siitä, kun paikkoja ei ole 

tarpeeksi. Palokasta viedään lapsia päivähoitoon Tikkakoskelle.  

Vastaus: 

Palokan alueella, kuten muuallakin kaupungissa, lasten osallistuminen 

varhaiskasvatukseen on lisääntynyt. Hoitopaikkoja on tarvittu erityisesti alle 3-vuotiaille. 

Palvelut on pyritty järjestämään niin lähipalveluna kuin mahdollista. Palokan alueella on 

lisäksi menossa Haukkamäen päiväkodin vanhan osan uudisrakentaminen, mikä aiheuttaa 

erilaisia hoitopaikkajärjestelyjä alueella. Uuden siiven valmistumisen jälkeen alueelle 

lisääntyy hoitopaikat. 

Liikuntapalvelut 

 

• Palokkan alueen uimarannat pitää saada kuntoon. Niillä on vanhoja laitureita, 

veneitä yms. Lisäksi rantojen ympäristö rehottaa. Lähirantoja käytettäisiin, mikäli ne 

olisivat kunnossa. 

• Maakuntaura on edelleen poikki, mitä sille tehdään?  

• Laavu ja matalahko näkö-/luontoseuranta-/muuttolintuseurantatorni 

Pappilanvuoreen, Touruvuoren virkistysalueelle. 

• Lisäksi Palokkaan toivotaan edelleen uimahallia. 

Vastaus: 

Palokan asuinalueella on uusittu laitureita muutaman vuoden sisällä, Korttajärvelle ja 

Ollilaan. Ritoniemen laiturin maatukea (siis rannan puoleisen pään betoniosaa) on 
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tarkoitus korjata ensi keväänä. Pieniä korjauksia laitureihin tehdään kesäkaudella tarpeen 

mukaan. Myös pusikoiden raivausta on tehty, osalla rannoista isostikin. Ja tehdään toki 

tarpeen mukaan jatkossakin.  

Aikoinaan hoidon piiristä poistetut uimarannat, esimerkiksi Pappilanjoen suussa ja 

Heikkilässä, eivät ole enää liikuntapalvelujen hoidon piirissä. Eivätkä ne ole siis virallisia 

uimarantoja. Hoidettavien uimarantojen määrää ei ole suunnitelmissa lisätä, vaan 

mieluummin ehkä jopa vähän vähentää. Myös toteutettu liikuntaverkkoselvitys tukee tätä. 

Kaupungin hoidossa olevia uimarantoja on tällä hetkellä 34 kpl ja lisäksi kahta rantaa on 

ylläpitänyt yhdistykset (Kolmisoppisella ja Leppälahdessa). Näistä on tehty ylläpitäjän ja 

liikuntapalveluiden kesken sopimukset. Rantojen hoidosta ja siihen liittyvästä pitää laittaa 

palautetta liikuntapalveluille esim. kaupungin palautekanavan kautta.  

Maakuntauraa ei tällä hetkellä ole, päätös tästä on tehty asiasta jo parikymmentä vuotta 

sitten. Aika ajoin asia nousee esiin, mutta maakuntauran elvyttämiseen ei tällä hetkellä ole 

tarpeeksi resursseja. 

Metso-reitti menee Palokasta ampujien majalle, sieltä Peurunkaan, Kuusaalle ja siitä 

eteenpäin.  

Uusi laavu: Ulkoilureiteillä on jatkuvasti paljon kunnostettavaa ja realistiset mahdollisuudet 

toteutuksiin rajalliset. Mutta toive uudesta laavusta on tiedossa Liikuntapalvelukeskuksella. 

Uimahallista on tehty kuntalaisaloite 2019. Aloitteeseen on vastattu kulttuuri- ja 

liikuntalautakunnassa 13.5.2020. Vastauksessa todetaan muun muassa, että 

liikuntaverkkoselvityksessä otetaan tähän kantaa. 

Liikenne ja Viheralueet 

 

• Palokan alueelle haluttaisiin lisää venepaikkoja.  

• Ranta-asukkaille tulisi taata vähintään kortteleittain venetolppapaikat soveltuviin 

kohtiin Palokkajärven rantaan. 

• Eikö venettä voida säilyttää missä vaan rannassa? 

Vastaus: Kaupungin alueella ei ole ilmaisia paikkoja, joten luvatta olevat veneet 

laputetaan. Venepaikat määritetään kaavassa.  
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• Bussiyhteydet: Mannisen mäkeen ja Palokan itäpuolen bussiyhteyksiin kaivataan 

kehittämistä. Lisää vuoroja haluttaisiin välille Palokka- Laajavuori. 

• Koulumatka linja-autolla linja 31 ollut joskus vaihteleva ja vaikea pienen koululaisen 

ymmärtää. Onko mahdollista huomioida selkeämmäksi? 

Vastaus:  

Jyväskylän paikallisliikenteen uusi linjastosuunnitelma on hyväksytty seudullisessa 

joukkoliikennejaostossa kesällä 2021. Uusi linjasto otetaan käyttöön kesällä 2024. 

Hyväksytty linjasto on tulevien kilpailutusten tarjouspyyntöaineistoa, joten siihen tehdään 

linja- ja reittikohtaisia tarkistuksia vielä ennen liikenteen alkamista.  

Uuden linjastossa Palokan alueelle tulee lisätarjontaa Palokan ja Palokan keskuksen 

alueeilla, kun käyttöön otetaan Linkin Superlinjat. Lisäksi linjastossa on mukana uusi linja 

välille Vaajakoski – keskusta – Nova – Laajavuori – Savulahti, joten jatkossa Savulahden 

ja Laajavuoren alueelta pääsee suoralla linjalla Novalle. Palokan ja Palokan keskuksen 

alueilta nykyiset yhteydet Novaan säilyy jatkossakin.  

Mannisenmäen kautta ei ole suunniteltu reittiä, vaan joukkoliikenne kulkee Saarijärventietä 

pitkin. Joukkoliikenteen tarjonta Saarijärventiellä olisi jatkossa ruuhka-aikoina 5 vuoroa 

tunnissa. Uuden linjaston linjat ovat 22, 23, 54.  

Kesään 2024 asti mennään nykyisellä linjastolla ja siihen tehdään vuosittain muutoksia 

tarpeiden mukaan. 

Terveyspalvelut 
 

• Palokan terveysasema saa hyvää palautetta. Päivystysvastaanottoa kaivattaisiin.  

Palaute meni perille avosairaan hoidolle. Palautteesta kiiteltiin. Samoin meni 

eteenpäin myös toive päivystysvastaanotosta.  

Vastaus: 

Hyvästä palautteesta kiiteltiin. 

Kiirevastaanotto toimii alueen asukkaille klo 8-16. Iltaisin ja viikonloppuisin 

päivystyksellisissä asioissa palvelee sairaala Novan yhteispäivystys. 

Päivystysvastaanottoon ei ole muutosta suunnitteella tällä hetkellä. 
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Palvelut yleensä 

 

• Tärkeää kehittää koko asukaskuntaa hyödyttäviä palveluja ja myös palvelujen 

pysyminen alueella on tärkeää, varsinkin kun alueen väestön määrä lisääntyy. 

• Palokalla on nykyisellään hyvä maine, mikä pitää säilyttää. Se on kuitenkin 

vaarassa, ellei palveluihin ja yhteisöllisyyden edistämiseen satsata. 

Vuorovaikutus kaupungin ja asukkaiden  
 

• Kaupunki ei kuuntele asukkaita, vaan kuuleminen koetaan näennäiseksi.     

• Parempi keskusteluyhteysvoisi syntyä kohtaamisesta ja nimetyn yhteyshenkilön 

kautta. 

• Enemmän asukasiltoja ja kohtaamisia virkamiesten kanssa toivotaan. 

Yhteisöllisyys on yksi Palokan keskeinen vahvuus, ja siksi olisi tärkeää miettiä rakenteita, 

jotka tukevat sitä.  

4. Vielä mitä nousi keskusteluun:  

 

Metsäkirkosta, sen taustalla olevasta päätöksestä halutaan lisätietoa. Tähän saadaan 

lisää tietoa myöhemmin. 

 

5. Muuta 

 

▪ Jyväskylän kaupungin suuri turvallisuuskysely  

Jyväskylän kaupunki toteuttaa kaikille kaupunkilaisille suunnatun 

turvallisuuskyselyn, jolla kerätään asukkaiden kokemuksia asuinalueensa, 

keskustan ja koko kaupungin turvallisuudesta. Kyselytutkimuksen avulla selvitetään 

ihmisten kokemuksia ja näkemyksiä mm. asuinalueiden yhteisöllisyydestä, 

rikoksista ja järjestyshäiriöistä, turvattomuudesta sekä turvallisuutta parantavista 

toimenpiteistä ja ratkaisuista. Turvallisuuskyselyn tuloksia hyödynnetään paikallisen 

turvallisuustyön toimenpiteiden suunnittelussa ja kohdentamisessa sekä 

asuinalueiden kehittämisessä.  
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Kyselyyn voi vastata 15.11.-15.12.2021 välisen ajan. Kyselyyn vastaamiseen kuluu 

aikaa keskimäärin 10-15 minuuttia. Kyselyyn voi vastata sähköisesti tai täyttämällä 

paperisen kyselylomakkeen Kortteli Klubilla keskustassa (Vapaudenkatu 48-50) tai 

Piippurannan Klubilla Kankaalla (Paperitehtaankatu 1). Kaikkien vastanneiden ja 

yhteystietonsa jättäneiden kesken arvotaan tuotepalkintoja sekä lahjakortteja 

jyväskyläläisiin liikkeisiin ja palveluihin. Tarkemmat tiedot löytyvät: 

www.jyvaskyla.fi/turvallisuuskysely 

 

▪ Kaupungin palautepalvelun linkki  löytyy kaupungin nettisivuilta, se on hyvä väylä 

kysyä ja antaa palautetta kaupungin palveluista. 

 

▪ Katujen kunnossapidosta saa lisätietoa täältä: 

https://www.jyvaskyla.fi/liikenne/katualueen-hoito-ja-kunnossapito/katujen-talvihoito 

 

Jatkoaskeleet: 
 

Tilaisuuden muistio löytyy aikanaan kaupungin osallistu ja vaikuta sivuilla 

www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat 

Illan vetäjänä toimi erikoissuunnittelija Antti Rajala. Paikan päällä Palokan yhtenäiskoululla 

oli osallisuuskoordinaattori Minna Huolman. Muistion kokosi osallisuuskoordinaattori Satu 

Altén.  

Apuna toimivat pienryhmien kirjurit ja koulun rehtori. Lisäksi meitä auttoi Palokka-Seuran 

puheenjohtaja Vesa Välilä. Kiitokset heille. 

Kiitos kaikille tilaisuuteen osallistuneille. 

Kiitos kaikille palautekyselyyn vastanneille. Tilaisuuden kestoaika sai eniten kommentteja 

ja suurin osa totesikin, että aikaa vastata kolmeen kysymykseen oli liian vähän. 

Asuinalueillat jatkuvat keväällä: 
 

Vuoden 2022 asuinalueiltojen aikataulu on nähtävissä www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat 

joulukuun alussa. 

http://www.jyvaskyla.fi/turvallisuuskysely
https://s-asiointi.jkl.fi/eFeedback
https://www.jyvaskyla.fi/liikenne/katualueen-hoito-ja-kunnossapito/katujen-talvihoito
http://www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat
http://www.jyvaskyla.fi/osallistu/illat

